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FEDERAȚIA ROMÂNĂ DE SPEOLOGIE 

 

Proces verbal 
încheiat azi 28.08.2021, cu ocazia desfășurării ședinței Adunării Generale a  

FEDERAȚIEI ROMÂNE DE SPEOLOGIE 

 

 Participă: 

  1. Spencer Coca - Președinte FRS 
  2. Ema Marcu - Membru CD FRS 
  3. Cătălin Rus - Herdea - Membru CD FRS - Reprezentant împuternicit 
Speodava Ștei 
  4. Tudor Tămaș - Membru CD FRS - Reprezentant Montana Baia Mare 
  5. Ovidiu Sandu - Reprezentant Vulcan Craiova 
  6. Alexandru Popa - Reprezentant ATME Speo Alpin MH 
  7. Adrian Sopincean - Reprezentant CSM Hunedoara 
  8. Bogdan Oros - Reprezentant Cristal Oradea, împuternicit Politehnica Cluj 
  9. Mihai Besesek - Reprezentant Speowest Arad 
  10. Geza Zacharias - Reprezentant Avenul Brașov 
  11. Anamaria Manta - Reprezentant ARES, împuternicit AFRS 
  12. Pal Ferenc - Reprezentant CSA Cluj 
  13. Cosmin Berghean - Reprezentant Polaris Med Blaj 
  14. Cristian Lascu - Reprezentant GESS București 
  15. Marius Milascon - Reprezentant Silex Brașov 
  16. Bogdan Bădescu - Reprezentant Exploratorii Reșița 
  17. Adrian Done - Reprezentant Club Speo Bucovina Suceava 
  18. Sorin Enache - Reprezentant GEOS Botoșani 
  19. Mihai Hristescu - Reprezentant Asociația Speologică Focul Viu București 
  20. Andrei Giurgiu - Reprezentant Speozarand Brad, împuternicit Sfinx 
București 
  21. Vari Laszlo - CSA Cluj - fără drept de vot 
  22. Teodora Tămaș - Montana Baia Mare - fără drept de vot 
  23. Răzvan Dumbravă - CS Cristal Oradea, candidat la o funcție în cadrul CD - 
fara drept de vot 
  24. Anamaria Axinte - CS Cristal Oradea - fără drept de vot. 
  
 
 Dl. Spencer Coca, în calitate de Președinte al Federației, deschide ședința Adunării 
Generale și specifică faptul că aceasta a fost convocată cu respectarea termenelor menționate 
în statutul FRS.  
 
 Ținând cont de prezență - 20 organizații - membri activi conform statutului - din 21 de 
membri activi în total, domnul Spencer Coca, declară ședința Adunării Generale statutară. Se 
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menționează faptul că membrii activi trebuie sa aibă plătită cotizația în ultimii doi ani (Art. 
14 din Statutul FRS), astfel că Politehnica Cluj nu îndeplinește această condiție și nefiind 
membru activ, nu are drept de vot. A.S. Prusik Timișoara, care este membru activ, nu și-a 
trimis reprezentant sau împuternicit la această Adunare Generală. 
 
 Domnul Spencer Coca, menționează că statutar (conform statutului în vigoare), fiecare 
asociație are un vot. Se poartă discuții cu privire la numărul de voturi al unei asociații, dar 
toți cei prezenți hotărăsc că votul se va desfășura conform statutului și actelor în vigoare. 
 
 Se propune adoptarea prin vot a ordinii de zi, conform convocatorului transmis tuturor 
membrilor FRS. 
 
 Ordinea de zi: 
 
 1. Nominalizarea, votarea și alegerea de membri de onoare propuși. Propuneri se pot 
face în continuare până pe data de 20 august 2021.  
 2. Alegerea unui nou comitet director. Candidaturile se pot trimite pe adresa 
secretariat@frspspeo.ro până la data de 22 august 2021.  
 3. Afilieri/dezafilieri membri FRS.  
 4. Prezentarea raportului de activitate a comitetului director.  
 5. Diverse  
 
 Față de această ordine de zi, domnul Spencer Coca propune suplimentarea ordinii de 
zi cu următoarele puncte: 
 
  Propunerea de buget pentru 2022. 
  Stabilirea cotizațiilor membrilor. 
  Problema regulamentului PNA. 
  Discuții legate de CPS. Informare din partea CPS, făcută de Spencer Coca, 
membru în CPS. 
 
 Domnul Geza Zacharias solicită o explicație pentru care domnul Spencer Coca și-a 
schimbat opinia, la Adunarea Generală anterioară (martie 2021) desfășurată online afirmând 
că va face un pas înapoi, și se va retrage de la conducerea Federației Române de Speologie.  
 
 Domnul Spencer Coca răspunde prin solicitarea unui vot de încredere al Adunării 
Generale (AG) pentru actualul Comitet Director votat inițial la Adunarea Generală de la 
Tismana în 2017, respectiv confirmat la Adunarea Generală de la Zărnești (martie 2018). 
Unele evenimente întâmplate de la ultima Adunare Generală până în prezent, au dus la 
decizia Președintelui și a CD de a solicita un vot de încredere pentru continuarea mandatului 
până la împlinirea termenului legal, împreună cu noii membrii CD care vor fi votați. De 
asemenea, domnul Spencer Coca aduce la cunoștința Adunării Generale că Dragoș Petrescu 
și-a înaintat demisia în urmă cu două luni de zile, unul dintre locurile din CD fiind vacant în 
prezent. 
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 Doamna Manta Anamaria solicită explicații de la ceilalți membri CD, întrebând dacă 
aceștia își doresc să continue activitatea în cadrul CD. 
 
 Domnul Bogdan Bădescu menționează faptul că din convocator nu a reieșit evident ce 
sa va întâmpla în realitate cu alegerea noului CD.  
 Domnul Spencer Coca, răspunde că decizia este la îndemâna Adunării Generale, 
putându-se decide prin vot care va fi componența noului CD. De asemenea, el menționează 
faptul că acest Comitet Director trebuie suplimentat, astfel că cei care și-au depus 
candidaturile vor fi votați de către AG pentru un loc în CD. 
 
 Domnul Geza Zacharias solicită propuneri concrete de soluții sau alternative pentru 
constituirea unui CD. 
 
 Domnul Răzvan Dumbravă propune un ”reset” al FRS, și alegerea unui nou CD, 
conform convocatorului / ordinii de zi transmise anterior AG. 
 Se vor completa cele trei candidaturi existente (Cătălin-Rus Herdea, Răzvan 
Dumbravă, Ovidiu Sandu) cu două candidaturi exprimate la fața locului și se vor putea 
supune la vot aceste candidaturi pentru formarea unui nou Comitet Director, interimar care să 
aibă mandat de un an și care să pregătească un nou statut și alegerile viitoare. 
 
 Vari Laszlo solicită trecerea la un vot pentru actualul CD,  și doar daca actualul CD nu 
primește votul majorității să se adopte alte propuneri. 
 
 Cătălin Rus Herdea propune ca Răzvan Dumbravă să înregistreze ședința AG și să 
întocmească procesul verbal. Propunerea este acceptată în unanimitate.  
 De asemenea toți cei prezenți sunt de acord explicit cu înregistrarea audio a acestei 
întruniri. 
 
 Bogdan Bădescu readuce în atenție faptul că actualul Comitet Director nu a reușit la 
ultimele Adunări Generale să respecte statutul, și consideră că ar trebui ca în conducerea FRS 
să se voteze oameni noi, în conformitate cu ordinea de zi propusă de către CD și transmisă 
membrilor în convocator. 
 
 Adunarea Generală votează în unanimitate comisia de numărare a voturilor: Marius 
Milascon, Bogdan Oros, Ovidiu Sandu. 
 
 Se trece la vot.  
 Adunarea Generală votează dacă actualul Consiliul Director rămână în funcție și se 
completează sau dacă este revocat. 
 Rezultat: 14 voturi sunt pentru rămânerea acestu CD în funcție, 6 voturi împotrivă. 
Comitetul Director format din Spencer Coca - Președinte, Ema Marcu, Tudor Tămaș și 
Cătălin Rus-Herdea rămâne în funcție și se completează conform voinței Adunării Generale. 
 
 Se supune la vot suplimentarea numărului de membri al Comitetului Director cu un 
număr de două persoane, respectiv trecerea de la 5 membri la 7 membri. Se menționează că 
există 3 candidaturi: Ovidiu Sandu, Răzvan Dumbravă și Cătălin Rus-Herdea. Cătălin Rus-
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Herdea face parte din vechiul CD astfel că pentru completarea până la 7 membri mai este 
nevoie de depunerea unei candidaturi. 
 
 Domnul Adrian Sopincean îl propune pe Mihai Besesek ca și candidat la o funcție în 
CD. Acesta acceptă candidatura. 
 
 Ținând cont că dl. Ovidiu Sandu candidează la una dintre funcțiile din Comitetul 
Director, dl. Adrian Spincean propune ca acesta să fie înlocuit în comisia de numărare a 
voturilor. Dl. Cătălin Rus-Herdea o propune pe Manta Anamaria ca înlocuitor. Adunarea 
generală votează în unanimitate propunerea. Comisia de numărare a voturilor are următoarea 
componență: Marius Milașcon, Bogdan Oros, Manta Anamaria. 
 
 Se trece la vot pentru suplimentarea numărului de membri în Consiliul Director, de la 
5 la 7. Vot deschis.  
 Rezultat: 19 voturi pentru, 1 abținere. Astfel, noul Comitet director al FRS va fi 
format din 7 persoane. 
 
 Se trece la votul candidaților pentru Consiliul Director, prin vot secret. 
  
 Rezultat:  
  Răzvan Dumbravă: 18 pentru / 2 împotrivă 
  Mihai Besesek: 18 pentru / 1 împotrivă / 1 abținere 
  Ovidiu Sandu: 20 pentru 
 
 Manta Anamaria solicită membrilor Comitetului Director rămași în funcție (Cătălin-
Rus Herdea și Tudor Tămaș) să explice dacă mai doresc să continue și să se implice. Cătălin 
Rus-Herdea confirmă că dorește să se implice în continuare și va participa activ în 
conducerea FRS. 
 
 Anamaria Axinte ridică problema duratei mandatului acestui Comitet Director format 
din 7 persoane.  
 Cătălin Rus-Herdea propune un vot al Adunării Generale pentru mandat. Propunerile 
sunt următoare: 
 Actualul CD va avea mandat până în: 
  1. Martie 2022 
  2. Septembrie 2022 
  3. Ianuarie 2023 
  
 Rezultate: 
 5 voturi pentru Martie 2022 
 13 voturi pentru septembrie 2022 
 0 voturi pentru Ianuarie 2023 
 2 abțineri. 
 
 Mandatului actualului CD al FRS format din 7 oameni este până la Adunarea 
Generală organizată la Congresul Național din septembrie 2022. 
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 Doamna Ema Marcu menționează că nu se va mai ocupa în continuare de partea de 
secretariat și legitimări, solicitând AG să găsească un înlocuitor. 
 
 Spencer Coca propune alegerea unui Secretar pentru FRS, ținând cont că doamna Ema 
Marcu nu mai este disponibilă în a asigura munca de secretariat. Mihai Besesek, ales nou 
membru în CD, menționează că va prelua partea de secretariat, până la găsirea unui voluntar 
din rândul speologilor legitimați FRS. 
 Spencer Coca prezintă, la solicitarea lui Mihai Besesek atribuțiile principale pe care le 
are Secretarul FRS.  
 
 Manta Anamaria propune ca acest post sa fie remunerat. Spencer Coca menționează 
ca FRS nu poate să își asume plata unui angajat, neexistând fonduri pentru aceasta. 
 
 Se trece la punctul următor pe ordinea de zi. 
 
 Spencer Coca solicită acordarea unui vot al AG pentru înființarea funcției de 
Președinte de Onoare.  
 Răzvan Dumbravă menționează că această funcție există conform statutului FRS, 
respectiv al Actului Adițional din 2004, Art. 19, lit. n, deci nu este necesar un vot pentru 
înființarea acestei funcții. 
 În această situație, Spencer Coca, Președinte al FRS face propuneri pentru funcția de 
președinte de onoare după cum urmează: domnul Cristian Lascu, prezent în sală și domnul 
Viorel Traian Lascu. 
 Rezultate: 16 Voturi Cristi Lascu - 3 voturi Viorel traian Lascu. 
 
 În urma votului, domnul Cristian Lascu este Președintele de Onoare al FRS. 
 
 Domnul Cristian Lascu mulțumește Adunării Generale pentru votul acordat. 
 
 În continuare, domnul Spencer Coca propune ca membru de onoare al FRS pe doamna 
Ema Marcu. Andrei Giurgiu îl propune ca membru de onoare pe domnul Bebe Bosdoc. 
Adunarea generală votează (vot secret) după cum urmează:  
  Bebe Bosdoc - 20 voturi pentru 
 Ema Marcu - 12 voturi pentru / 6 impotriva / 2 abțineri 
 
 În urma votului, domnul Bebe Bosdoc și doamna Ema Marcu devin membri de onoare 
ai FRS. 
  
 Se trece la punctul următor. Bugetul pentru 2022.  
 Spencer Coca face propunerea de menținere a cuantumului cotizației membrilor și a 
taxei de legitimare la același nivel ca până acum: 200 lei pentru organizații și 30 lei pentru 
legitimați. 
 Sunt prezentate unele categorii bugetare, fără a fi menționate sume. 
 Geza Zacharias solicită detalierea sumelor pentru categoriile de buget prezentate și 
amintește că în buget trebuie trecută și categoria de cheltuieli pentru editarea revistei 
Speomond. 
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 Domnul Răzvan Dumbravă aduce în atenție faptul că votarea bugetului pentru anul 
viitor în septembrie este nerealistă și ineficientă și de asemenea că un buget trebuie construit 
profesionist și asumat. Bugetul trebuie construit realist pe baza nevoilor, și prezentat pe 
hârtie, anticipat tuturor membrilor FRS. 
  
 Domnul Spencer Coca propune ca bugetul să fie construit și să fie prezentat unui AG 
organizat online pana la finalul anului 2021. 
 
 Domnul Bogdan Bădescu menționează faptul că nu s-a primit odată cu convocatorul 
nici un document. Rapoarte de activitate, rapoarte financiare, buget, execuție bugetară. Este 
menționat faptul că aceste documente trebuie să fie scrise, conform statutului. 
 
 Razvan Dumbrava amintește faptul ca este important ca bugetul să fie prezentat și 
aprobat de AG astfel încât deciziile luate în AG să fie respectate iar sumele să fie respectate 
în execuția bugetară. 
 
 Se propune ca bugetul să fie prezentat până la sfârșitul anului 2021 într-o Adunare 
Generală organizată online. Propunerea este aprobată în unanimitate. 
 
 Bogdan Oros intervine și menționează că fiind clubul cu cei mai mulți membri 
legitimați ai FRS este nemulțumit de egalitatea de voturi, astfel încât se va lua o decizie la 
nivel de club referitor la numărul de legitimări. Menționează de asemenea ca acest sistem nu 
motivează membrii (cluburile) sa achite cotizații pentru mulți legitimați. 
 
 Domnul Spencer Coca propunere trecerea la subiectul Regulamentul Parcului Natural 
Apuseni. 
 
 Răzvan Dumbravă solicită prezentarea unui raport al Președintelui / CD, care ar trebui 
prezentat într-o adunare generală anuală, conform statutului.  
 
 Spencer Coca explică faptul că acesta a fost prezentat la Adunarea Generală derulată 
în martie 2021, iar de atunci nu s-a mai întâmplat nimic în afara de pregătirea Congresului 
Național de Speologie și Speoarta.  
 
 Legat de aceeași Adunare Generală derulată online, Răzvan Dumbravă menționează 
faptul că nu s-a realizat nimic din ceea ce a fost prezentat ca program pentru 2021, nici măcar 
evenimentele care urmau a fi desfășurate sub egida Anului Internațional al Peșterilor și 
Carstului. 
 
 Se poartă mai multe discuții legate de cursurile de carstologie și topografie organizate 
sub egida FRS, care nu mai sunt organizate de ceva vreme. 
 
 Se trece la discuții legate de Regulamentul Parcului Natural Apuseni. 
 Domnul Spencer Coca face un istoric al propunerii Regulamentului Parcului Natural 
Apuseni și menționează că Federația Română de Speologie a trimis în anul 2020 observații si 
amendamente la unele articole ale Regulamentului PNA. 
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 Domnul Spencer Coca arată faptul că CD-ul FRS a trimis in 2020 către toate 
organizațiile membre o solicitare pentru primirea de observații si amendamente la 
Regulamentul Parcului Natural Apuseni. Mihai Besesek a fost singura persoana care a 
transmis observații și propuneri de modificări ale unor articole de regulament. Aceste 
observații ”au fost date mai departe” către Administrația APNA. 
 
 Răzvan Dumbravă întreabă dacă amendamentele transmise de către Federația Română 
de Speologie către APNA au fost luate în considerare și se regăsesc în articolele 
Regulamentului supus consultării publice în acest moment. Domnul Spencer Coca afirmă că 
ceea ce a trimis Federația Română de Speologie a fost luat în considerare iar Regulamentul 
este modificat în consecință. 
 
 Dl. Răzvan Dumbravă prezintă și el un istoric al drumului parcurs de regulamentul 
PNA și menționează la la ședința Consiliului Consultativ de Administrare al PNA din 
februarie 2020 (Sudrigiu, Bihor) reprezentantul FRS nu a luat cuvântul pentru a prezenta 
plenului observații venite din partea speologilor. 
 
 Spencer Coca afirmă că ”este perfect legal ceea ce este în acel regulament și dacă acel 
lucru este scos din regulament devine nelegal.” 
 
 Răzvan Dumbravă atrage atenția că ar fi de preferat să nu se discute conținutul 
regulamentul ci poziția FRS cu privire la Regulamentul PNA. FRS, ca organizație națională 
reprezentând interesele speologilor ar trebui să aibă o poziție tranșantă în ceea ce privește 
articole care aduc deservicii speologiei și organizațiilor speologice. 
 
 Cătălin Rus Herdea menționează că Regulamentul PNA a rămas în aceeași formă în 
care a fost transmis spre consultare înainte de CCA din februarie 2020, cel puțin în ceea ce 
privește articolele legate de speologie. 
 
 Manta Anamaria propune supunerea la vot a persoanei care va reprezenta FRS la 
întâlnirea de dezbatere publică ce va fi organizată de către Ministerul Mediului în legătură 
Ordinul de Ministru pentru aprobarea Regulamentului PNA. 
 
 Cătălin Rus Herdea propune ca FRS să solicite retragerea proiectului de OM. 
 
 Domnul Cristian Lascu menționează că mișcarea speologică este puțin interesată și că 
în 2016 a solicitat informații și nemulțumiri de la speologi pe care însă nu le-a primit. De 
asemenea menționează că a pledat la momentul respectiv în fața oficialilor din Ministerul 
Mediului pentru simplificarea avizării activităților speologice. 
 
 Domnul Spencer Coca propune ca dl. Cristian Lascu să reprezinte FRS la întâlnirile cu 
Ministerul. 
 
 Se discută în continuare despre măsurile Gărzii de Mediu aplicate APNA, despre 
regulamentul PNA aplicat în momentul de față, și despre ceea ce s-a întâmplat în arealul 
PNA în ultimii ani, clasificarea peșterilor, cercetare științifică, CPS, etc. 
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 Domnul Cristian Lascu propune solicitarea de audiențe la ministrul Mediului și la 
secretarii de stat, pentru explicarea situației și propunerilor FRS și ale speologilor. 
  
 Domnul Spencer Coca menționează faptul că toate regulile pentru speologie sunt 
făcute de speologi. 
 
 Se supune la vot transmiterea către Ministerul Mediului a două documente: 
  
 1. Solicitarea către Ministerul Mediului, în baza Legii 52/2003 (Legea transparenței 
decizionale) a unei întâlniri de dezbatere publică. 
 2. Solicitarea retragerii proiectului de Ordin de Ministru care aprobă Regulamentul 
Parcului Natural Apuseni, din consultare publică. 
 
 Propunerea de transmitere a primului document este votată în unanimitate de către toți 
cei prezenți.  
 Propunerea de transmitere a celui de-al doilea document este votată cu 15 voturi 
pentru și 5 abțineri.  
 Consiliul Director va transmite cele două solicitări din partea Federației Române de 
Speologie. 
 
 Răzvan Dumbravă propune să se lămurească delegarea și mandatul grupului de lucru 
pentru acordul trilateral FRS - ARES - CORSA discutat în Adunarea Generală din martie 
2021.  
  Spencer Coca îl propune pe Mihai Hristescu sa facă parte din grupul de lucru, 
Catalin-Rus Herdea fiind in conflict de interese pentru că este membru a cel puțin două dintre 
organizațiile care vor semna acest acord trilateral. 
 Rezultat: 15 voturi pentru / 5 abțineri. 
 
 Membrii AG sunt de acord cu această propunere, astfel că Răzvan Dummbravă și 
Mihai Hristescu vor reprezenta FRS în discuțiile și negocierile cu ARES și CORSA pentru 
elaborarea acordului trilateral FRS - ARES - CORSA. 
  
 Comitetul Director va transmite o decizie care sa comunice ARES și CORSA 
componența grupului de lucru pentru acordul trilateral 
  
 Bogdan Bădescu solicită explicații cu privire la acest acord, la motivele pentru care a 
apărut necesitatea realizării acestui acord. 
 
 Spencer Coca propune ca grupul de lucru să prezinte AG motivația și obiectivele 
acestui Acord, la momentul prezentării acestui document. 
 
 Se discută pe tema acordului de parteneriat trilateral având intervenții diverse Spencer 
Coca, Anamaria Manta, Bogdan Bădescu, Cătălin-Rus Herdea, Răzvan Dumbravă, Mihai 
Besesek. Domnul Spencer Coca aduce la cunoștința AG ca există deja un acord semnat în 
urmă cu 2 ani cu Corsa.  
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  Răzvan Dumbravă atrage atenția că Adunările Generale nu pot fi întrerupte dacă nu s-
a epuizat ordinea de zi și că este important ca Președintele să prezinte un raport de activitate 
scris, și un program pentru următoarea perioadă. De asemenea menționează că și 
reprezentanții FRS în Comisia Patrimoniului Speologic au obligația de a raporta periodic 
Adunării Generale activitatea în acest for. 
 
 Adunarea Generală se încheie. 
 
 

 
 Întocmit, 

Răzvan Dumbravă 
 
 
 

 


